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P R O T O K Ó Ł  Nr XII/09 
z obrad XL Sesji Rady Gminy Nowe Miasto Lubawskie  

z/s w Mszanowie  
odbytej w dniu 8 grudnia 2009r.  

 
 

Przewodniczący Rady Gminy Mirosław Wodara o godz.1000 otworzył XL Sesję i 
po powitaniu radnych i gości oświadczył, iŜ zgodnie z listą obecności w posiedzeniu 
uczestniczy 14 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób, 
stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał.  
Sesja odbywała się w sali narad Gminnego Centrum Kultury w Mszanowie i trwała do 
godz. 1240. 
  
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  
 
Nieobecny Roman Jadanowski. 
 
Spoza członków Rady w Sesji uczestniczyli: 
- Wójt Roman Trąpczyński  
- Komendant Powiatowy Policji w Nowym Mieście Lubawskim Mieczysław Wójcik  
- Skarbnik Gminy Ewa ŚpiŜewska  
- Dyrektor Gminnego Zespołu Oświaty Krystyna Danielewska 
- Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Ewelina Tuchalska 
- Dyrektor Gminnego Centrum Kultury Andrzej Andrzejewski 
- Kierownik Gospodarstwa Pomocniczego przy Urzędzie Gminy Mieczysław Wojtaszko 
- sołtysi wymienieni w załączniku nr 2. 
 
Porządek obrad: 

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum. 
2. Wybór sekretarza obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z XXXIX Sesji. 
4. Zgłaszanie zmian do porządku obrad. 
5. Wystąpienie Komendanta Powiatowego Policji. 
6. Informacja o działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
7. Zapytania i wnioski.  
8. Podjęcie uchwały w sprawie określenia warunków i trybu wspierania, w tym 

finansowego, rozwoju sportu kwalifikowanego. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii 

na lata 2010-2012. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2010 rok.  
11. Podjęcie uchwały w sprawie programu współpracy gminy Nowe Miasto 

Lubawskie z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi 
działalność poŜytku publicznego na 2010 rok.  

12. Podjecie uchwały w sprawie zmiany budŜetu gminy na rok 2009. 
13. Podjęcie uchwały w sprawie wynagrodzenia Wójta Gminy. 
14. Podjęcie uchwały w sprawie wysokości i zasad otrzymywania diet przez radnych.  
15. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budŜetu gminy Nowe Miasto Lubawskie 

na 2010 rok. 
16. Odpowiedzi na zapytania i wnioski. 
17. Zamknięcie obrad Sesji. 
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Przebieg obrad: 
 
Ad 1 
Otwarcie nastąpiło jak na wstępie niniejszego protokołu. 
 
 
Ad 2 
Na sekretarza obrad powołano radną Barbarę Grzywacz. 
 
 
Ad 3 
Przyjęcie protokołu z obrad XXXIX Sesji. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mirosław Wodara poprosił sekretarza obrad XXXIX Sesji 
o przedstawienie informacji o protokole. 
 
Pan Zdzisław Arentowicz  stwierdził, Ŝe zapoznał się z protokołem z poprzedniej Sesji, 
jego treść odzwierciedla przebieg obrad i wnioskował o przyjęcie.  
 
Nie zgłoszono uwag do protokołu. 
 
W głosowaniu, Rada Gminy jednomyślnie przyjęła protokół z obrad XXXIX Sesji.  
 
 
Ad 4 
Zgłaszanie zmian do porządku obrad. 
 
Przewodniczący Rady zaproponował uwzględnienie w porządku obrad 4 dodatkowych 
uchwał, wymienionych w punktach 7, 11, 12 i 13 porządku obrad określonego na stronie 
1. 
 
Innych propozycji nie zgłoszono. 
 
Rada Gminy w głosowaniu jednomyślnie dokonała zmiany porządku obrad. 
  
 
Ad 5 
Komendant Powiatowy Policji Mieczysław Wójcik jako nowo powołany na stanowisko 
Komendanta przedstawił się, i poinformował o przebiegu swojej pracy zawodowej i 
zarysie zamierzeń w pracy jako Komendant Powiatowy Policji w Nowym Mieście 
Lubawskim. Stanowisko to pełni od 20 listopada 2009r.  
 
Radny Zdzisław Makowski  zapytał czy Komendant planuje zmiany wśród 
dzielnicowych. UwaŜa, Ŝe powinni brać udział w zebraniach wiejskich.  
 
Komendant  odpowiedział, Ŝe stanowiska są obsadzone w 100% i nie przewiduje na 
razie Ŝadnych zmian. W Komendzie są 74 etaty policyjne i 15 etatów cywilnych. 
W sytuacji zaproszeń na spotkania, na pewno będą korzystać.  
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Przewodnicz ący Rady i sołtysi  pozytywnie wypowiadali się na temat współpracy i 
kontaktów z dzielnicowymi, zwłaszcza Panem Golmanowskim.  
 
Wójt  wspomniał o dyŜurach dzielnicowych na Urzędzie, ale zaniechano dlatego, Ŝe nie 
było zainteresowania mieszkańców. W ostatniej kampanii zebrań wiejskich dzielnicowi 
brali udział.  
 
Zebrani dyskutowali na temat współpracy i kontaktów dzielnicowych z sołtysami. 
 
Radny Zdzisław Arentowicz   zapytał, czy policjanci wizytują dyskotekę w Gwiździnach 
o wnioskował o ich obecność.  
 
Komendant  odpowiedział, Ŝe sprawdzi i zorientuje się w sprawie.  
Mówił równieŜ o konieczności prowadzenia profilaktyki w zakresie narkomanii i alkoholu 
zwłaszcza wśród młodzieŜy gimnazjalnej. 
 
Radna Barbara Grzywacz  mówiła o sposobach prowadzenia prewencji w szkołach.  
 
Przewodnicz ący Rady Gminy Mirosław Wodara  podziękował Komendantowi za 
udział w Sesji Ŝycząc zadowolenia z pracy. 
 
Przewodniczący Rady ogłosił 10 minutową przerwę.  
 
Po przerwie wznowił obrady.  
W dalszej części obrad wzięło udział 13 radnych. 
 
  
Ad 6 
Wójt przedstawił informację ze swojej działalności w okresie międzysesyjnym: 
- 25 listopada Wójt brał udział w spotkaniu Komendanta Policji z Wójtami Gmin i 
Burmistrzem, z terenu powiatu,   
- w tym samym dniu Wójt brał udział w jubileuszu 90-lecia działalności Oddziału 
Polskiego Czerwonego KrzyŜa w Nowym Mieście Lubawskim, 
- 27 listopada, w Agencji Nieruchomości Rolnych w Olsztynie, Wójt wspólnie z 
Kierownikiem Gospodarstwa uzgadniali sprawę przejęcia mieszkań po byłym 
Państwowym Gospodarstwie Rolnym w Gwiździnach.  
Wójt poinformował, Ŝe dzisiejsza zmiana budŜetu podyktowana jest koniecznością 
zakupu pieca centralnego ogrzewania do budynku po PGR w Bagnie.  
- 27 listopada odbyło się spotkanie pracowników z okazji Dnia Pracownika Socjalnego,  
- 28 listopada, Wójt uczestniczył w spotkaniu z okazji Dnia Honorowego Krwiodawstwa,  
- 28 listopada, w Gwiździnach odbyło się podsumowanie projektu „Gwiździny - aktywna 
społeczność”,  
- 30 listopada, odbyło się XVI Zgromadzenie Związku Gmin Regionu Ostródzko-
Iławskiego „Czyste Środowisko”, uczestniczył Pan Marek Arentowicz. 
- rozstrzygnięty został przetarg na sprzedaŜ zabudowanej nieruchomości w Łąkach, 
złoŜone były dwie oferty, 
- 1 grudnia odbyło się wspólne posiedzenie Komisji Rady Gminy, omawiano projekt 
budŜetu na rok 2010 oraz programy, które dzisiaj będą uchwalane. 
- 2 grudnia odbyło się posiedzenie Zarządu Oddziału Miejsko-Gminnego Związku 
Ochotniczych StraŜy PoŜarnych, ustalono harmonogram zebrań sprawozdawczych w I 
kwartale 2010 roku 
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- 3 grudnia Wójt uczestniczył w pogrzebie ś.p. Cecylii Lewandowskiej – sołtysa wsi 
Kaczek w latach 1986 – 2007, 
- 4 grudnia Wójt wspólnie z Z-cą brali udział w Ogólnopolskiej Gali Przedsiębiorców i 
Gmin „Gmina Fair Play”, Gmina otrzymała certyfikat i statuetkę.  
- 7 grudnia odbyło się posiedzenie Rady Gminnej Ludowych Zespołów Sportowych. 
 
W okresie międzysesyjnym Wójt wydał jedno zarządzenie w sprawie sprzedaŜy w 
drodze przetargu ustnego nieograniczonego nieruchomości stanowiącej własność 
gminy (dz.191/1 Łąki Br.). 
 
Wójt poinformował, Ŝe zmarł długoletni pracownik Urzędu i Dyrektor Gminnego Ośrodka 
Kultury w Gwiździnach Tadeusz Kitłowski oraz Roman Łazuka radny i członek Zarządu 
Gminy w latach 1990-1994, zmarł równieŜ Wicestarosta brodnicki Marek 
Kaźmierkiewicz.  
Na wniosek Wójta minutą ciszy zebrani uczcili pamięć w/w zmarłych. 
 
 
Ad 7 
Zapytania i wnioski: 
 
Radny Ireneusz Kowalski  poinformował, Ŝe Panie z ul. Na Skarpie zgłosiły do niego  
wniosek o nie wyłączanie nocą oświetlenia na tej ulicy, ze względu na nieoświetloną i 
niezabezpieczoną 2 metrową stromą skarpę prowadzącą do Drwęcy.  
Według własnego rozeznania inne miejscowości teŜ są nie oświetlone po północy, w 
Bratianie jest bardzo ciemno, poza ul. Olsztyńską.  
Lampy koło Urzędu Gminy są usytuowane wśród drzew i nie oświetlają chodnika, tylko 
drzewa. 
 
Wójt  odpowiedział, Ŝe wyłączenie oświetlenia zostało uzgodnione z sołtysami, tylko w 
Bratianie na ul. Olsztyńskiej, w Pacółtowie i Łąkach Bratiańskich jest włączone przez 
całą noc. śadne zastrzeŜenia nie były zgłaszane. Takie są uzgodnienia z Rejonem 
Energetycznym w Brodnicy. W okresie świątecznym oświetlenie będzie włączone całą 
noc. Wójt uwaŜa, Ŝe tę decyzję naleŜy podtrzymać.    
W sprawie oświetlenia przy Urzędzie, Wójt odpowiedział, Ŝe musi być, jest to budynek 
uŜyteczności publicznej.  
 
Radny Kowalski  wyjaśnił, Ŝe 2-3 lampy znajdują się w choinkach i gałęziami są 
zasłonięte. Nie chodzi o oświetlenie Urzędu.  
Te Panie chcą wiedzieć, czy będzie oświetlenie, w przeciwnym wypadku zbierają 
podpisy i wyślą wniosek dalej. One chciały dzisiaj przyjść na Sesję. 
 
Wójt  odpowiedział, Ŝe nie widzi potrzeby zmiany ustaleń. Oświetlenie przy Urzędzie 
zostanie przeanalizowane ewentualnie w przyszłym roku. 
 
Radny Ireneusz Kowalski  stwierdził,  Ŝe na ul. Na Skarpie naprawdę jest ciemno i nie 
widać krańca jezdni. Odpowiedziałem im, Ŝe decyzja naleŜy do Wójta. 
 
Radny Zdzisław Arentowicz wnioskował o oświetlenie drogi w kierunku dyskoteki w 
Gwiździnach.  
 
Wójt  odpowiedział, Ŝe jak zostanie włączone oświetlenie na całą noc od 22 grudnia, tak 
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zostanie. Gmina płaci Rejonowi Energetycznemu za jednorazowy objazd około 2 tys.zł. 
Wójt proponował od 15 maja do 15 sierpnia wyłączyć całkowicie. 
 
Radni wyrazili zgodę. 
 
Radny Kazimierz Mikuczy ński  zapytał, czy jest odpowiedź PKP w sprawie otwarcia 
dworca w Jamielniku. 
 
Wójt  odpowiedział, Ŝe nie ma odpowiedzi.  
Poinformował, Ŝe Dyrektor PKP będzie u Starosty w sprawie przejęcia przez gminę 
wiaduktu w Radomnie, gmina zrobi tam taras widokowy. Wójt będzie rozmawiał w 
sprawie dworca.  
W sprawie wyraŜenia zgody przez Starostę na sprzedaŜ mieszkań w Jamielniku, o które 
pytała radna Barbara Grzywacz, Wójt odpowiedział, Ŝe Pan Marek Arentowicz załatwia 
sprawę.  
 
Radny Ireneusz Kowalski  zapytał o moŜliwość wycięcia 3 topoli rosnących k/bloku na 
ul. Parkowej, są pochylone. 
 
Wójt  odpowiedział, Ŝeby radny skontaktował się z Panem M. Arentowiczem.  
 
 
Ad 8 
Podjęcie uchwały w sprawie określenia warunków i trybu wspierania, w tym 
finansowego, rozwoju sportu kwalifikowanego. 
 
Dyrektor Krystyna Danielewska  wyjaśniła, Ŝe podjęcie uchwały umoŜliwi łatwiejsze 
rozliczanie sportu, który kaŜdego roku jest dofinansowany z budŜetu gminy. Pozwoli na 
oddzielenie sportu kwalifikowanego od masowego. W sporcie kwalifikowanym  
zostałaby tylko piłka noŜna, czyli wszystkie kluby niezorganizowane, natomiast w  
sporcie masowym byłyby wszystkie sekcje: koszykowa, piłkarska, siłowa oraz imprezy 
masowe organizowane przez poszczególne kluby. Usprawniłoby to pracę i moŜna 
będzie finansować z tej dotacji m.in. ubezpieczenia, opłaty sędziowskie. Uchwała i 
załączony regulamin określają na co mogą być przeznaczone pieniądze, zawiera 
równieŜ wzór wniosku i sposób rozliczenia się z dotacji. 
 
Radny Ireneusz Kowalski zwrócił uwagę, Ŝe w uchwale mówi się o klubach 
sportowych, a w naszej gminie są koła.   
 
Pani  Dyrektor  odpowiedziała, Ŝe, w Olsztynie wyjaśniono, Ŝe moŜna stosować 
zamiennie.  
 
Przewodnicz ący Rady  wnioskował o dopisanie do uchwały oprócz słowa „klub” 
równieŜ słowo „koło”. 
 
Pani Dyrektor  odpowiedziała, Ŝe w ustawie jest zapis „klub”, nie ma „koła”, skonsultuje 
sprawę z radcą prawnym. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mirosław Wodara odczytał projekt uchwały. 
 
Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę Nr XL/196/09  w sprawie okre ślenia 
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warunków i trybu wspierania, w tym finansowego, roz woju sportu 
kwalifikowanego. 
Uchwała stanowi zał ącznik nr 3. 
 
 
Ad 9 
Podjęcie uchwały w sprawie Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na lata 
2010-2012. 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, Ŝe w związku z omówieniem uchwał wymienionych w 
punktach 9, 10 i  11, zapytał, czy są pytania.  
 
Pytań nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mirosław Wodara odczytał projekt uchwały. 
 
Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę Nr XL/197/09  w sprawie Gminnego 
Programu Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2010-2 012. 
Uchwała stanowi zał ącznik nr 4. 
 
 
Ad 10 
Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2010 rok.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Mirosław Wodara odczytał projekt uchwały. 
 
Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę Nr XL/198/09  w sprawie uchwalenia 
Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwi ązywania Problemów Alkoholowych na 
2010 rok. 
Uchwała stanowi zał ącznik nr 5. 
 
 
Ad 11 
Podjęcie uchwały w sprawie programu współpracy gminy Nowe Miasto Lubawskie z 
organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność poŜytku 
publicznego na 2010 rok.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Mirosław Wodara odczytał projekt uchwały. 
 
Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę Nr XL/199/09  w sprawie programu 
współpracy gminy Nowe Miasto Lubawskie z organizacj ami pozarz ądowymi i 
innymi podmiotami prowadz ącymi działalno ść poŜytku publicznego na 2010 rok. 
Uchwała stanowi zał ącznik nr 6. 
 
 
Ad 12 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budŜetu gminy na rok 2009. 
 
Skarbnik Gminy  poinformowała, Ŝe zmiana budŜetu podyktowana jest koniecznością 
zakupu pieca do kotłowni gminnej w Bagnie. Tymi obiektami administruje 



 7 

Gospodarstwo Pomocnicze. Pieniądze wygospodarowano poprzez zmniejszenie 
odsetek od kredytów, które zostały spłacone wcześniej, aniŜeli zakładał termin. Jest to 
kwota 120 tys.zł., z tego 1 tys.zł. przeznaczono na wynagrodzenia bezosobowe w 
straŜy poŜarnej.  
 
Pytań nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mirosław Wodara odczytał treść uchwały.  
 
Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę Nr XL/200/09 zmieniaj ącą uchwał ę Nr 
XXVII/130/08 z dnia 16 grudnia 2008r. w sprawie uch walenia bud Ŝetu gminy Nowe 
Miasto Lubawskie na 2009r. 
Uchwała stanowi zał ącznik nr 7. 
 
 
Ad 13 
Podjęcie uchwały w sprawie wynagrodzenia Wójta Gminy. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mirosław Wodara wyjaśnił, Ŝe uchwała była omawiana na 
wspólnym posiedzeniu Komisji i nie budziła zastrzeŜeń. 
Zapytał, czy są pytania w związku z uchwałą. 
 
Pytań nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mirosław Wodara odczytał treść uchwały. 
 
Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę Nr XL/201/09 w sprawie 
wynagrodzenia Wójta Gminy. 
Uchwała stanowi zał ącznik nr 8. 
 
 
Ad 14 
Podjęcie uchwały w sprawie wysokości i zasad otrzymywania diet przez radnych.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Mirosław Wodara stwierdził. Ŝe ta uchwała równieŜ była 
omawiana na posiedzeniu Komisji, ale nie ustalono jednomyślnej decyzji.  
W związku z tym, Ŝe radni mieli czas na zastanowienie się, Przewodniczący odczytał 
treść uchwały i poddał pod głosowanie.  
 
Rada Gminy w głosowaniu 7 głosami „za”, przy 5 głos ach przeciwnych i 1 głosie 
wstrzymuj ącym si ę podj ęła uchwał ę Nr XL/202/09 w sprawie wysoko ści i zasad 
otrzymywania diet przez radnych. 
Uchwała stanowi zał ącznik nr 9. 
 
 
Ad 15 
Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budŜetu gminy Nowe Miasto Lubawskie na 
2010 rok. 
 
Przewodnicz ący Rady Gminy odczytał uchwałę Regionalnej Izby Obrachunkowej w 
Olsztynie o przedłoŜonym przez Wójta Gminy projekcie budŜetu na rok 2010. 
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Uchwała stanowi załącznik nr 10. 
 
Skarbnik Gminy  poinformowała, Ŝe projekt nie zmienił się od momentu omawiania go 
na Komisjach, zmieniona została jedynie nazwa zadania dotyczącego budowy boiska w 
Bratianie na „Budowa kompleksu boisk sportowych w ramach programu Moje boisko”.  
 
Radny Zdzisław Makowski  zapytał, ile będzie kosztowało boisko w ramach Orlik 2012. 
 
Wójt  odpowiedział, Ŝe całkowity koszt wynosi około 1.116 tys. zł., gmina otrzyma 
dotacje w kwocie ok. 930 tys.zł.  
Rozpoczęła się procedura opracowania projektu budowlanego.  
 
Skarbnik  wyjaśniła, Ŝe w załączniku nr 3 pod poz. 13 uwidoczniona jest ta kwota, z 
budŜetu gminy zaplanowane jest 183 tys.zł., 433 tys.zł. z innych źródeł,  500 tys.zł. ze 
środków unijnych.  
 
Wójt  wyjaśnił, Ŝe finansowanie jest róŜne w województwach, w województwie 
warmińsko –mazurskim 500 tys.zł. dofinansowują dodatkowo z programu rozwoju 
obszarów wiejskich, 333 tys.zł. gmina otrzyma z Ministerstwa Sportu, 100 tys.zł. 
Marszałek z odrębnej puli.  
Być moŜe lokalizacja będzie zmieniona, bo na razie nie wiadomo, w którym miejscu 
będzie przebiegała obwodnica, a prace projektowe rozpoczną się dopiero w roku 2011 
lub 2012.  
 
Radny Zdzisław Makowski  wyraził niezadowolenie z budŜetu, poniewaŜ nie 
zaplanowano remontu świetlicy w Lekartach, na który mieszkańcy czekają od 10 lat. We 
wsi nie ma nawet nowego chodnika. Rada Sołecka z myślą, Ŝe będzie przeprowadzony 
remont, zaplanowała zakup wyposaŜenia  z funduszu sołeckiego.  
 
Wójt  zapewnił, Ŝe z chwilą ogłoszenia terminu naboru wniosków, co ma nastąpić do 
końca marca, Lokalna Grupa Działania złoŜy wniosek, w budŜecie znajdą się pieniądze 
na wkład własny, będzie to około 200 tys.zł.  
Wójt przypomniał kryteria składania wniosków w bieŜącym roku, z terenu gminy po 
jednym wniosku mogła złoŜyć gmina, gminna jednostka administracyjna, organizacja 
wyznaniowa i pozarządowa. Gmina z tej propozycji skorzystała. Lekarty są małą wsią i 
z tej racji istniała obawa, Ŝe wniosek nie uzyska akceptacji. Gminy zrzeszone w 
Lokalnej Grupie Działania solidarnie podzieliły pieniądze, które im przysługują. Jak tylko 
ogłoszony zostanie nabór, wniosek zostanie zgłoszony.   
 
Radny Zdzisław Arentowicz  – są plany na rozbudowę wodociągu w Gwiździnach 
łącznie z Tylicami, ale nie ma środków, zapytał jaka byłaby to kwota, gdyby realizować 
tylko dla Gwiździn. 
Jaki byłby udział właścicieli posesji.  
 
Wójt  odpowiedział, Ŝe koszty zawarte są w dokumentacji i trzeba sprawdzić u 
merytorycznego pracownika, jeŜeli budowa byłaby realizowana z pieniędzy unijnych, to 
nie byłoby udziału mieszkańców.  
 
Radny Arentowicz  zapytał kto pokryje koszty budowy wodociągu na nowych działkach 
wydzielonych na terenie prywatnym. 
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Wójt  odpowiedział, Ŝe to sprawa właściciela gruntów.  
Poinformował, Ŝe sprawa Gwiździn jest analogiczna, o ile zostanie ogłoszony termin 
naboru wniosków. Dokumentacja jest gotowa.  
 
Radny Makowski  stwierdził, Ŝe wodociągiem mieszkańcy nie byli zainteresowani. 
 
Wójt  wyjaśnił, Ŝe gmina otrzymała dodatkowe punkty za wspólną inwestycję.  
 
Radny Alfons Moczadło  zapytał, czy działka sąsiadująca z Kółkiem Rolniczym w 
Chroślu została sprzedana.  
 
Wójt  odpowiedział, Ŝe 11 grudnia odbędzie się przetarg na sprzedaŜ tej działki o 
powierzchni 0,81 ha, wyceniona została na kwotę 38.310 zł.  
 
Radna Barbara Grzywacz  opowiedziała się za boiskiem w Bratianie, jeŜeli gmina ma 
coś zyskać.  
Na pewno gmina winna wziąć pod uwagę warunki prowadzenia zajęć wychowania 
fizycznego w Jamielniku i poczynić starania o poprawę. Co potwierdziła Pani Dyrektor 
na ostatniej Sesji. Najlepszym rozwiązaniem byłaby budowa nowej sali gimnastycznej 
dlatego, Ŝe jest to druga pod względem wielkości miejscowość, a wszystko wskazuje na 
to, Ŝe mieszkańców będzie przybywało. 
Będę głosowała za przyjęciem tego budŜetu, ale od początku przyszłego roku będę 
prosiła wszystkich, aby w następnym budŜecie uwzględnić budowę sali gimnastycznej i 
konieczność rozwiązania problemu węzła kuchennego. Do szkoły uczęszcza 360 dzieci 
i połowa z nich jest doŜywianych. JeŜeli radni będę uwaŜali, Ŝe sala jest i ma 
wystarczyć, to będę przeciwna budowy boiska Orlik w Bratianie, bo takie boisko w 
Jamielniku w pewnym stopniu rozwiązywałoby problem w prowadzeniu zajęć 
wychowania fizycznego. 
 
Radny Zdzisław Makowski  zapytał, czy wcześniejsze korzystanie przez Jamielnik z 
funduszy unijnych jest przeciwwskazaniem do budowy boiska Orlik w tej wsi. 
 
Wójt  odpowiedział, Ŝe nie.  
 
Radny Zdzisław Makowski  – czyli nic nie stoi na przeszkodzie, aby powstało w 
Jamielniku. 
 
Wójt  wyjaśnił, Ŝe rozwaŜając lokalizację boiska, uznaliśmy, aby było centralnie 
połoŜone w stosunku do całej gminy. Wójt rozumie potrzeby szkoły w Jamielniku, są 
zasadne, ale kierowaliśmy się zasadą, aby moŜna było dojechać z kaŜdej miejscowości.  
W przyszłym roku moŜna zastanowić się nad budową boiska wielofunkcyjnego. 
 
Przewodnicz ący Rady Gminy Mirosław Wodara  wyjaśnił, Ŝe to alternatywa dla 
Orlika, jest mniejsze, ale funkcjonalne.  
 
Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały.  
 
Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę Nr XL/203/09 w sprawie uchwalenia 
bud Ŝetu gminy Nowe Miasto Lubawskie na 2010 rok. 
Uchwała stanowi zał ącznik nr 11. 
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Wójt podziękował radnym za uchwalenie budŜetu, Skarbnikowi Gminy i kierownikom 
jednostek za przygotowanie projektu. 
 
 
Ad 16 
Odpowiedzi na zapytania i wnioski, Wójt udzielił w pkt 7. 
 
Radna Barbara Grzywacz  poinformowała, Ŝe droga powiatowa do Iławy, o którą Rada 
zabiegała, aby ująć w planach inwestycyjnych na przyszły lub 2011 rok, jest 
porządkowana w sensie niwelowania poboczy, co da pewne udogodnienie, zwłaszcza 
w sytuacji śnieŜnej zimy.  
Poinformowała, Ŝe Ochotnicza StraŜ PoŜarna w Jamielniku jest realizatorem programu 
prozdrowotnego i w ramach programu zaprosiła chętnych do wyjazdu na basem do 
Ostródy.  
 
Radny Zdzisław Makowski  zapytał w jakim celu gmina zamierza przejąć wiadukt w 
Radomnie i ponosić koszty remontu lub rozbiórki.  
 
Wójt i Przewodnicz ący Rady Gminy Mirosław Wodara  odpowiedzieli, Ŝe wiadukt 
moŜe być wyłącznie atrakcją turystyczną. Zagospodarowaniem ma się zająć Dyrektor 
GCK. 
 
 
Ad 17 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady Gminy Mirosław 
Wodara zamknął XL Sesję Rady Gminy Nowe Miasto Lubawskie z/s w Mszanowie. 
 
 
 
 
 
sekretarz obrad                                                           Przewodniczący Rady Gminy  
Barbara Grzywacz                                                              Mirosław Wodara 
 
  
 
 
 
 
 


